
 

 

 

Fakultetsnämnden 
Protokoll  2025:1 
Sammanträde  2025-01-28 
   

 

Närvarande             

Ledamöter Martin Bergö, prorektor, ordförande vid sammanträdet 
Marie Arsenian-Henriksson, vicerektor för forskning    
Robert Harris, vicerektor för forskarutbildning 
Ewa Ehrenborg, vicerektor för utbildning 
Sten Linnarsson, dekan KI Solna         
Carl Johan Sundberg, dekan KI Nord  
Matti Sällberg, dekan KI Syd 
Catharina Larsson, lärarrepresentant  
Anna Norrby-Teglund, lärarrepresentant 
Mikael Karlsson, lärarrepresentant      
Alexander Suei, studentrepresentant, OF  
Patrik Blomberg, studentrepresentant, MF  
Nishi Dave, studentrepresentant, MF  
 

Övriga Karin Schmekel, huvudföredragande 
Åsa Nandorf, biträdande huvudföredragande 
Magnus Ericson, samordnare/sekreterare 
 

Föredragande/ 
medverkande 

 

 

 

 

 
 

Förhinder 

 

Erika Dabhilkar, enhetschef (§ 8) 
Johanna Ackemar, samordnare (§ 8) 
Anna Kiessling, akademisk rådgivare (§ 9) 
Magnus Johansson, samordnare (§ 9)  
Maria Bengtsson, samordnare (§ 10) 
Karin Dahlman-Wright, prof, ordf i infrastrukturnämnden (§ 11) 
Lena Lewin, samordnare (§ 11) 
Camilla Svensson, prof, ordf i referensgruppen (§ 12) 
Sofia Juhlin, handläggare (§ 12) 
Lara Edin, handläggare (§ 12) 
Bengt Karlsson, controller (§ 14) 
Outi Sjölund, tf enhetschef (§ 14) 
 

Annika Östman Wernerson, rektor, ordförande 
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§ 1  
Sammanträdets öppnande 
Martin Bergö öppnar sammanträdet och hälsar alla välkomna. Han ersätter Annika Östman 
Wernerson som ordförande vid dagens sammanträde.  

 
 

§ 2  
Justering av dagens protokoll 
Robert Harris utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

 
 

§ 3  
Godkännande av föredragningslistan 
Föredragningslistan godkänns. 

 

§ 4  
Anmälan av    

a) Protokoll från sammanträde i fakultetsnämnden (FN) 2024-12-18 
b) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på grundnivå och avancerad nivå 

(KU) 2024-12-16 
c) Protokoll från sammanträde i kommittén för utbildning på forskarnivå (KFU) 2024-11-11 

och 2024-12-12 
d) Protokoll från sammanträde i kommittén för forskning (KF) 2024-12-16 
e) KI:s riskanalys för 2025, dnr 1-843/2024 
f) Rektors beslut om förlängt uppdrag som vetenskapligt ombud, dnr 1-1031/2024 
g) Rektors beslut om interimistiskt etikråd, dnr 1-1158/2024 
h) Återkoppling på input på meritportföljen; hur den sökande ska ange författare för sina 

publikationer 
i) Länk  till information om samverkan med Region Stockholm inkl sammanträdesprotokoll 

från ledningsgruppen KI-Region Stockholm, forskningsrådet och utbildningsrådet 
j) Länk  till samlingssida med svar från KI på remisser 

k) Fakultetsnämndens mkt preliminära ”ärendelista” 2025 (internt arbetsmaterial, 
uppdateras fortlöpande) 
 

Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 

 
 

§ 5  
Välkomnande av nya studentrepresentanter i fakultetsnämnden med 
presentationsrunda 
Martin Bergö hälsar studentrepresentanterna Alexander Suei, Patrik Blomberg och Nishi 
Dave välkomna som nya ledamöter i fakultetsnämnden. Martin uppmuntrar dem att ställa 
frågor vid eventuella oklarheter.  

Alla närvarande presenterar sig.    
 
 

 

 

https://ki.se/samverkan/samverkansorganisation-ki-region-stockholm
https://ki.se/om-ki/organisation-och-ledning/konsistorium/ki-som-remissinstans
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§ 6  
Planering av fakultetsnämndens halva strategidag den 19 februari 2025 
Karin Schmekel informerar om planeringen inför strategidagen.   

Programmet inleds med en uppföljning och diskussion om de prioriteringar som 
fakultetsnämnden identifierade under internatet i september 2024. Denna punkt leds av 
vicerektorerna.  

Resterande tid planeras att ägnas åt en öppen diskussion om KI:s organisation av etikfrågor. 
Inledningsvis ges korta presentationer av aktuella interna och externa rapporter och 
utredningar som har bäring på den påföljande diskussionen. 
 

 

§ 7  
Aktuell information från studentkårerna 
Studentrepresentanterna informerar i aktuella frågor, till exempel mottagningsaktiviteter för 
nya studenter och att 2025 års styrelser för MF och OF utsetts. 
 

 

§ 8  
Dialog med internationaliseringsnämnden 

Inledningsvis konstaterar Martin Bergö att internationaliseringsnämnden (IntN) sorterar 
under rektor. Samtidigt är en återkommande dialog och diskussion mellan IntN och 
fakultetsnämnden av ömsesidigt intresse. 

Därefter refererar Erika Dabhilkar till Strategi 2030 och informerar om internationaliserings-
nämndens uppdrag och verksamhet. Hon informerar också om några KI-övergripande  
strategiska och prioriterade internationella samarbeten. Hon tillägger att mycket av det 
internationella samarbetet sker från institutionsnivå. Erika nämner även frågan om 
internationalisering på hemmaplan, inom KI.  

På uppdrag av rektor har IntN utarbetat ett förslag till aktivitetsplan för internationalisering  
för perioden 2025–2026. Syftet är att identifiera några utvecklingsområden. I korthet är 
utgångspunkten att KI:s internationaliseringsarbete ska vara ansvarsfullt, globalt, synligt och 
integrerat. Erika nämner bland annat betydelsen av ansvarsfull internationalisering. Hon 
refererar också till den forskningspolitiska propositionen i vilken bland annat international-
isering och mobilitet lyfts fram. 

Fakultetsnämnden diskuterar internationalisering inte minst vid geopolitisk förändring och 
några av de avvägningar som kan behöva göras. Nya såväl risker som möjligheter kan 
uppstå. 

 

§ 9  
Reviderad mall för årlig rapport om kvalitet och systematiskt kvalitetsarbete 
(dnr 1-49/2025) 
Inledningsvis informerar Anna Kiessling och Magnus Johansson om bakgrunden till in-
förandet av årliga kommittérapporter i KI:s systematiska kvalitetsarbete och fakultets-
nämndens (FN) ansvar för det systematiska kvalitetsarbetet. Som stöd för sitt arbete har 
FN tidigare inrättat rådet för systematiskt kvalitetsarbete (RSK). KI:s systematiska kvalitets-
arbete innebär i korthet dels kvalitetssäkring genom uppföljning och kontroll, dels kvalitets-
utveckling genom ett kontinuerligt förbättringsarbete. Kvalitetssäkring görs i huvudsak 
genom två övergripande processer: intern kontinuerlig uppföljning och extern regelbunden 
granskning. 



 

 

Fakultetsnämnden 

Protokoll  2025:1 
Sammanträde 2025-01-28 

4 (6) 

De tre kommittéerna ska lämna en årlig rapport till fakultetsnämnden och för beredning i 
RSK. För rapporterna finns en mall. Sammanfattningsvis har RSK identifierat ett behov av att 
utveckla mallen för att öka dess relevans för KI:s kvalitetsarbetet samt för att tydliggöra 
kopplingen till det nationella kvalitetssystemet. Diskussion följer. 

FN överenskommer om några mindre revideringar och förtydliganden i mallarna. Martin 
Bergö åtar sig att i samråd med rektor bekräfta revideringarna.  

Därefter vidtar en avslutande intern reflektion i FN. 

Fakultetsnämnden beslutar 

att fastställa rådets för systematiskt kvalitetsarbete (RSK) förslag till mall för kommitté-
 ernas rapportering om kvaliteten och det systematiska kvalitetsarbetet inom sina 
 respektive områden, efter nämnda mindre revideringar, 

att  den reviderade mallen ska gälla från och med 2025, samt 

att  förklara beslutet omedelbart justerat. 

 

 

§ 10    
Dimensionering av utbildning på grundnivå och avancerad nivå läsåret 26/27 
(dnr 3-3754/2024) 
Maria Bengtsson informerar om fakultetsnämndens (FN) övergripande ansvar för utbud och 
dimensionering av utbildning på grundnivå och avancerad nivå. Kommittén för utbildning på 
grundnivå och avancerad nivå (KU) bereder förslag till beslut om övergripande utbud som 
ligger inom ramen för det övergripande beslutet.  

I årets dimensioneringsbeslut föreslår KU följande förändringar av den övergripande 
dimensioneringen.  

Dels föreslås att dagens utbildning inom nutritionsvetenskap på grundnivå, som ges som 
beställd utbildning åt Stockholms universitet, omorganiseras till ett gemensamt kandidat-
program med möjlig start HT26. Denna ändring finansieras genom en omfördelning av 
platser från fysioterapeut- samt logopedprogrammen.  

Dels föreslås att utrymmet för fristående kurser fortsätter att minskas i enlighet med beslut 
tidigare år. Målet är de nivåer på utbudet som KI hade innan de tillfälliga utökningarna 
påbörjades 2020.  

FN diskuterar förslaget till beslut och konstaterar även att KU kommer att genomföra olika 
utredningar och analyser inom olika delar av utbudet. I det utsända underlag nämns också 
den långsiktiga risker överprestation (ofinansierad utbildning). FN diskuterar även vilka 
möjligheter den forskningspolitiska propositionen skulle kunna innebära för utbildningen. 

Därefter vidtar en avslutande intern reflektion i FN. 

Fakultetsnämnden beslutar  

att fastställa förändringarna i den övergripande dimensioneringen inför läsåret 26/27. 
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§ 11  
Infrastrukturnämndens strategiska arbete  
Inledningsvis refererar Karin Dahlman-Wright till dialogen den 25 november 2024 med 
infrastrukturnämnden där fakultetsnämnden uttryckte intresse av att delta i det strategiska 
arbetet.  

Därefter informerar Karin om att infrastrukturnämnden under 2024 påbörjade ett strate-
giskt arbete med syfte att bidra till att nämnden når sina mål och skapa en grund för 
prioritering av insatserna. Följande tre mål har identifierats: 1) Säkerställa tillgång till forsk-
ningsinfrastruktur av högsta kvalitet och relevans för KI:s forskning där behov finns brett 
(bredd). 2) Säkerställa tillgång till forskningsinfrastruktur av högsta kvalitet, relevans och 
excellens där behovet är mer begränsat till vissa forskningsområden (spets). 3) Säkerställa 
bästa möjliga förutsättningar för drift av forskningsinfrastruktur av högsta kvalitet, och 
effektivitet. Karin informerar om planerade aktiviteter mot bakgrund av dessa mål. 

Fakultetsnämnden diskuterar forskningsinfrastrukturens stora betydelse för KI. I diskuss-
ionen lyfts frågor som benchmarking, om KI kan stödja de forskare som vill och kan utveckla 
en ny teknik, samt KI:s karriärväg för de medarbetare som väljer att bidra med sin kompe-
tens och erfarenhet inom teknisk och metodologisk service. Vidare nämns arbetet inom KI:s 
fokusområde E2; en sammanhållen organisation för KI:s forskningsinfrastruktur för ökad 
kvalitet och effektivitet.  

Avslutningsvis föreslår Martin Bergö att fakultetsnämndens ledamöter får möjlighet att per 
mail lämna ytterligare input på diskussionsfrågorna i det utsända underlaget. En inbjudan 
skickas till ledamöterna inom kort. 
 

 
§ 12  
Presentation av genomförd uppföljning och utvärdering av KI:s rekryterings- 
och konsolideringsprogram för juniora forskare (”karriärtrappan”),  
dnr 1-662/2024 

Marie Arsenian-Henriksson inleder med en bakgrund till uppföljningen och utvärderingen 
vilken genomförts på uppdrag av fakultetsnämnden.  Hon informerar också om den roll 
Kommittén för forskning har i de årliga utlysningarna.  

Därefter presenterar Sofia Juhlin och Lara Edin huvudpunkterna i den nu genomförda upp-
följningen och utvärderingen. I korthet är bedömningen är att programmet i stort fungerar 
som tänkt och att KI lyckas rekrytera framstående juniora forskare via ”karriärtrappan”. 
Vidare är bedömningen att det i nuläget är för tidigt att genomföra större förändringar inom 
programmet och att det i huvudsak ska fortsätta så som det ser ut idag.  

Uppföljningen föreslår att HR-avdelningen reviderar de formella delarna i annons och villkor 
gällande utbetalning av medel för biträdande lektorer. En omvärldsanalys föreslås gällande 
vilken tidpunkt på året man bör utlysa programmet för att optimera sökandeunderlaget. 

Uppföljningen föreslår också att stödet för både biträdande lektorer och mottagare av 
konsolideringsbidrag bör stärkas, genom insatser som organiserat mentorskap, regelbundna 
uppföljningar och liknande åtgärder.  

Fakultetsnämnden diskuterar uppföljningen och med vilken säkerhet en bedömning kan 
göras när det gäller programmets framgång. Vidare ställs frågan om mer resurser per individ 
kan göra programmet än mer attraktivt bland de allra främsta.  

Därutöver reflekterar fakultetsnämnden allmänt kring processen för rekrytering av lärare 
och forskare även på institutionsnivå och resurssättning. I sammanhanget lyfts också vikten 
att behålla personal, att ge goda förutsättningar och möjligheter. Avslutningsvis refereras till 
den forskningspolitiska propositionen och kommande satsning på biträdande lektorer.  
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§ 13  
Aktuell information från ordförande och övriga ledamöter samt i aktuella 
pressfrågor 
Martin Bergö informerar i aktuella lednings- och pressfrågor. Han nämner bland annat ett 
rektorsmöte i Steningevik, där också utbildningsministern medverkade. Den forsknings-
politiska propositionen innebär möjligheter och KI behöver förbereda sig för kommande  
utlysningar inte minst genom Vetenskapsrådet. Här kommer det att behövas samordning 

En fråga ställs om tidplanen för fortsatt beredning och beslut med anledning av fokus-
område B2; översyn av råd och nämnder för ökad tydlighet och transparens. Martin Bergö 
svarar att i flera delar behövs ett beslut i konsistoriet, vilket planeras till våren 2025.  

 
 
§ 14  
Budgetprocessen i fakultetsnämnden under 2025, samt budgetramar för 
statsanslagen och fakultetsnämndens fördelade medel med strategiska 
satsningar på lång sikt 
Bengt Karlsson informerar om årets budgetprocess och de ekonomiska förutsättningarna. 
Han informerar också om utvecklingen av myndighetskapitalet inom forskning respektive 
utbildning. I sammandrag är årets budgetprocess som följer. Den 5 mars 2025 beslutar 
fakultetsnämnden om 2026 års preliminära budgetramar för underorganen. Vid samman-
trädet den 18 juni 2025 presenterar kommittéerna och övriga underorgan sina budget-
förslag för nästkommande år. Den 23 oktober 2025 beslutar fakultetsnämnden om slutliga 
budgetramar. 
Fakultetsnämnden diskuterar möjligheten till nya satsningar, med olika tidsperspektiv, där 
myndighetskapitalet kan vara en möjlighet. Förslag inför 2026 kan gärna diskuteras och 
beredas under våren 2025. Ett exempel kan vara att återknyta till uppföljningen av ”karriär-
trappan” och rekryteringar, vilket diskuterades tidigare på dagens sammanträde. Satsningar 
skulle också kunna diskuteras på nämndens internat i september 2025. Avslutningsvis 
framförs att det vore bra med en ökad långsiktighet i budgetarbetet. 
      

 
Martin Bergö tackar för och avslutar dagens sammanträde. 
 
 
Vid protokollet 

Magnus Ericson 
 
 

Justeras  Justeras    

Martin Bergö  Robert Harris 
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